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Valné Shromáždění OOA-S – 7.5.2024 
 

Program 

1. 13,00 - Zahájení, kontrola usnášeníschopnosti VS 

2. Volba skrutátorů, ověřovatelů VS 

3. Schválení programu VS 

4. Volba členů Výboru OOA-S na další období dle kandidátky ze dne 20.02.2024 

5. Výroční zpráva o činnosti a hospodaření OOA-S za rok 2023 včetně výroku auditora 

6. Určení a schválení auditora na rok 2024 

7. Pravidla rozdělení odměn z výkonu práv přijatých za rok 2023 

8. Stanovy OOA-S – úprava čl. X a XI. 

9. Rozšíření Oprávnění k výkonu kolektivní správy – souhlasné stanovisko členů 

10. Schválení investiční strategie 

11. Schválení usnesení VS 

 

 
Bod 5, - Výroční zpráva Dozorčí rady pro jednání Valného shromáždění 

OOA-S v Praze dne 7.5.2024 
 

 

Vážení členové a „spolumajitelé“ našeho společného spolkového díla, 

milé kolegyně a kolegové, autoři a nositelé autorských práv! 

 

Dozorčí rada OOA-S předkládá k projednání svoji zprávu týkající se uplynulého 

jednoročního období a obrací se na Vás s otázkou: Důvěřujete svým zástupcům ve 

spolkových orgánech a důvěřujete zvolené ředitelce, která se spolupracovníky provádí 

každodenní činnosti při správě našeho spolku? Schválíte na základě námi podaného 

svědectví činnost spolku, jeho hospodaření a příslušné účetní výkazy? 

Neboť to je vlastně pravá podstata toho, o čem zde nyní úřadujeme: Členská obec, 

která se shromáždí na výroční schůzi, je nejvyšší autoritou uvnitř OOA-S. Na čem se 

členové v souladu s pravidly dohodnou, to má být respektováno. Ovšem z praktických 

důvodů každý člen nemůže být u všeho, co se dennodenně děje. Aby to členům v průběhu 

roku „ohlídali“, jsou zde volení zástupci v orgánech spolku. A takto i Dozorčí rada vnímá 

své poslání – být Vaší prodlouženou rukou nebo spíš hlavou, která vše podstatné chce 

vidět, slyšet, promyslet. Vše zvážit a podat Vám svědectví ve formě zodpovědného, 

nelehkovážného kontrolního výroku. A rovněž být Vám k dispozici na jednání Valného 

shromáždění, ať veřejně, či diskrétně k osobním rozhovorům v kuloárech. 

 

V loňském a letošním roce byli členové DR (v naprosté většině případů 

v kompletním složení) v rámci kontrolní činnosti osobně přítomni na všech zasedáních a 

poradách exekutivních orgánů OOA-S, při nichž se projednávaly záležitosti důležité i 

všední, jak pozitivní, tak i nepříjemné a obtížné. Opakovaně v průběhu celého roku byly 

prováděny i finanční kontroly týkající se rozúčtování odměn autorům. 

K tomu všemu je třeba říci, že v okamžiku přijímání většiny organizačních a 

hospodářských rozhodnutí nikdy nelze předem zcela jednoznačně posoudit pozitivní a 

negativní dopady; (zda při organizaci výběru autorských odměn spojit síly s partnerskými 

kolektivními správci a kolik bude zajištění takové společné služby stát; zda jít do 

konkrétních právních sporů proti uživatelským svazům nebo poskytnout slevy a uzavřít 

smír; jestli je finančně návratná spolupráce na nadnárodní úrovni; v jaké míře investovat 

do elektronizace a automatizace agend; jak konkrétně se postavit k požadavkům kladeným 

státními orgány na výkon kolektivní správy v jednotlivých dílčích záležitostech; apod.). 

Není vlastně vůbec jednoduché a priori rozhodnout správně a v některých případech je 

zapotřebí i odvaha k dodatečné korekci zvoleného postupu. 
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Čili konečným a definitivním „soudcem“ vždy je teprve čas. Až zpětným pohledem 

můžeme vše sečíst a zhodnotit. Jak se odpradávna říká: „Po ovoci poznáte je!“ Nebo jinde 

zase: „Dobré dílo se chválí samo.“ 

 

Zde dovolte zdánlivou odbočku k tématu, které nyní zaměstnává mysl možná i 

mnohých z Vás. V posledních týdnech byly totiž v souvislosti s medializací vnitřních 

problémů nasvíceny poměry v nám (umělcům činným ve výtvarném oboru) tolik drahé 

Nadaci českého výtvarného umění, sídlící v pražském Mánesu (srov. FROUZOVÁ, Kateřina: 

Bitva uvnitř Mánesu. Dozorčí rada kritizuje nakládání s majetkem, mimo jiné pronájem 

penzionu synovi ředitelky. Deník N. Praha, 21.2.2024. ISSN 2571-1717). Vždyť i naše 

OOA-S z prostředí Mánesa před lety vyšla, proto pociťujeme stále zájem a blízkost, 

kolegům přejeme vše dobré. S plným respektem k autonomii uvedené nadace a aniž 

bychom měli v úmyslu jakkoliv zasahovat do jejích vnitřních záležitostí, vyjadřujeme vřelou 

sympatii poctivé snaze současné dozorčí rady NČVU pod vedením JUDr. Antonína Janáka 

o celkovou nápravu a návrat k plnění původní nadační vize (odborně a kvalitně spravovat 

zděděné majetkové jmění a z jeho výnosů finančně podporovat výtvarné umělce, dle 

transparentní koncepce), přestože to nyní od nich vyžaduje velkou odvahu pojmenovávat 

nedobrý hospodářský stav, v němž se nadace ocitla. Ale bez nezkreslené diagnózy žádné 

ozdravné kroky nebudu možné, v tomto (sami jako členové dozorčí rady) s kolegy 

z partnerské organizace naprosto souzníme. Podle výročních zpráv NČVU v posledních 

letech bohužel neposkytuje žádné významné nadační příspěvky umělcům a rozhodující část 

výnosů spotřebovávají již jen splátky na úhradu dluhů nadace (jistěže i to má svá 

netriviální vysvětlení, částečně pramenící z nutnosti obnovy majetků po předchozí 

devastaci z dob nesvobody). Leckdo může s obavou pochybovat, zda nadace své jmění již 

neprohospodařila, ale snad ještě je její plné oživení možné a moc bychom to partnerské 

organizaci přáli! 

 

Vrátíme-li se opět na vlastní půdu, vystavme zde malé srovnání: OOA-S v roce 

2007, když opouštěla své prostory v Mánesu, hospodařila s prostředky vybranými pro 

autory ve výši 11,684 mil. Kč. Nyní se ke schválení našemu Valnému shromáždění 

předkládá výroční zpráva za rok 2023 registrující výběr odměn pro naše autory v celkové 

výši 67.973 mil. Kč. 

Budiž toto onou konečnou výpovědí a ukazatelem, na jehož základě až takto při 

zpětném ohlédnutí můžeme pravdivě odpovídat na otázku, zda volení zástupci v orgánech 

OOA-S dělají dostatečně dobře svoji práci, zda jednají s náležitou péčí o společný prospěch 

všech autorů a zda tedy si i zasluhují důvěru Valného shromáždění OOA-S. 

 

A vědomi si toho, že i my sami a naše kontrolní výroky či rozhodnutí procházejí 

obdobným testem důvěryhodnosti v čase, nedovolili bychom si nikdy zpronevěřit se 

pravdě. Proto věříme a doufáme, že naše slova pro Vás, členy našeho spolku, mají 

patřičnou váhu. 

S touto autoritou tedy na základě své vlastní kontrolní činnosti a na základě 

obstaraných odborných podkladů osvědčujeme následující stav hospodaření, účetnictví a 

rozúčtování odměn v OOA-S: 

 

a) Účetnictví OOA-S je vedeno řádně, podává věrný a poctivý obraz o 

hospodaření OOA-S v souladu s právními předpisy. 

b) Rozúčtování příslušných podílů z vybraných finančních prostředků 

náležejících oprávněným nositelům autorských práv bylo prováděno 

v souladu s rozúčtovacím řádem, dalšími zásadami a pravidly 

schvalovanými Valným shromážděním OOA-S a stanovenými Dozorčí radou 

OOA-S   a dělo se tak v předepsaných termínech. 

c) Veškeré investování svěřených prostředků probíhalo hospodárně, 

v souladu s pravidly pro nakládání s příjmy z výkonu práv a příjmů 

z investování příjmů z výkonu práv a v souladu se schválenou investiční 

strategií a bylo stoprocentně kryto zajišťovacími instrumenty. Inkasované 
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příjmy (výdělek) z investování jsou v plném rozsahu určeny k rozdělení 

autorům. 

d) Náklady OOA-S hrazené z režijních srážek a z fondů OOA-S byly hospodárně 

a účelně vynaloženy na činnosti související s výběrem prostředků pro 

autory, na ochranu práv zastupovaných nositelů a na řádně schválené účely 

dle předmětu činnosti OOA-S. 

 

Děkujeme za Vaši trpělivost a za podporu akcím ke společnému prospěchu nás 

všech. 

 

 

Dozorčí rada OOA-S ve složení 

 

 Vladimír Groh,   Marek Jícha    Stanislav Klecandr 

 předseda DR OOA-S   člen DR OOA-S   člen DR OOA-S 


